

Kepler Anonymized Research Material Available Source License (KARMAS)

Engl. Version 1.0 (5 March 2026)

1. LICENSOR AND LICENSED MATERIAL

1.1 LICENSOR is Kepler Universitätsklinikum GmbH, Krankenhausstraße 9, A-4020 Linz, Austria, kontakt@kepleruniklinikum.at.

1.2 The LICENSOR provides material that is intended to consist exclusively of anonymized data ("LICENSED MATERIAL").

If the LICENSEE becomes aware, or has reasonable grounds to suspect, that any part of the LICENSED MATERIAL inadvertently contains personal data, or that its use infringes or may potentially infringe the rights of third parties, such parts shall automatically be deemed excluded from the scope of this License. The LICENSEE shall refrain from any further use of the affected material and shall immediately cease any use thereof. The LICENSEE further undertakes to notify the LICENSOR without undue delay upon becoming aware of, or having reason to suspect, that the LICENSED MATERIAL contains personal data or infringes the rights of third parties.

1.3 The LICENSEE shall notify the LICENSOR without undue delay upon discovering, or having reason to believe, that the LICENSED MATERIAL contains personal data or otherwise violates third-party rights. Upon receiving such notification, the LICENSOR may issue binding instructions regarding the handling, deletion, or replacement of the affected material.

2. NON-COMMERCIAL SCIENTIFIC RESEARCH

2.1 The Kepler Anonymized Research Material Available Source License ("KARMAS") permits use of the LICENSED MATERIAL solely for non-commercial scientific research. KARMAS is not an open-source license; commercial use is expressly prohibited. It is an "available source" license, meaning the material is made available only under the terms set forth herein and only for scientific research purposes.

2.2 The non-commercial restriction constitutes a material condition of this License and may not be removed, amended, or overridden without the prior written consent of the rights holder. Questions or requests for additional usage rights shall be directed to the LICENSOR.

2.3 Subject to the terms of this License, the LICENSOR grants the LICENSEE a non-exclusive, non-transferable, non-sublicensable, royalty-free license to use the LICENSED MATERIAL solely for scientific research purposes.

3. PROHIBITED USES

Any commercial use is strictly prohibited, including but not limited to:

- (a) commercial research, product development, service offerings, or integration into commercial tools, platforms, or datasets;
- (b) any use intended to generate revenue, directly or indirectly;
- (c) sublicensing, distribution, or provision of the LICENSED MATERIAL for commercial purposes.

4. ADDITIONAL TERMS

4.1 The LICENSEE must provide appropriate attribution to the LICENSOR.

4.2 Any modifications made by the LICENSEE must be clearly identified as such.

4.3 This License does not grant any rights in trademarks, patents, or moral rights.

4.4 Any use of the LICENSED MATERIAL outside the scope of this License requires the prior written permission of the LICENSOR.

5. NO WARRANTY

5.1 Since the LICENSED MATERIAL is provided free of charge, it is supplied without any warranty to the extent permitted by applicable law. Unless explicitly agreed otherwise in writing, the LICENSOR provides the LICENSED MATERIAL “as is” and “as available.”

Accordingly, the LICENSOR also makes no warranty of fitness for a particular purpose.

Likewise, the LICENSOR assumes no warranty for legal defects. The LICENSEE bears all risks associated with the quality and performance of the LICENSED MATERIAL. Should the LICENSED MATERIAL prove defective, the LICENSEE shall bear all costs for repair, correction, or any other remedial actions.

5.2 To the extent permitted by law, the LICENSOR shall not be liable for damages arising from the use of or the inability to use the LICENSED MATERIAL. This includes, among other things, general, special, incidental, or consequential damages (including loss of data, data inaccuracies, losses of the LICENSEE or third parties, or the failure of the LICENSED MATERIAL to operate with other software), even if the LICENSOR has been advised of the possibility of such damages. In the event of an infringement of third-party rights, the LICENSEE may not seek recourse against the LICENSOR.

6. NO LICENSING TO CONSUMERS WITHIN THE MEANING OF THE AUSTRIAN CONSUMER PROTECTION ACT (KSchG)

The license is granted exclusively to non-commercial scientific research institutions and research personnel. Licensing to consumers within the meaning of the Austrian Consumer Protection Act (KSchG) is excluded.

7. CONSENT

By using the LICENSED MATERIAL, the LICENSEE acknowledges and agrees to be bound by all terms and conditions of the Kepler Anonymized Research Material Available Source License („KARMAS“).

Kepler Anonymized Research Material Available Source-Lizenz (KARMAS)

dt. Fassung 1.0 (05.03.2026)

1. LIZENZGEBER UND LIZENZIERTES MATERIAL

1.1 Der LIZENZGEBER ist die Kepler Universitätsklinikum GmbH, Krankenhausstraße 9, A-4020 Linz, Österreich, kontakt@kepleruniklinikum.at.

1.2 Der LIZENZGEBER stellt Material bereit, das ausschließlich aus anonymisierten Daten bestehen soll („LIZENZIERTES MATERIAL“).

Falls der LIZENZNEHMER Kenntnis erlangt oder hinreichende Gründe für den Verdacht hat, dass irgendein Teil des LIZENZIERTEN MATERIALS unbeabsichtigt personenbezogene Daten enthält oder dass dessen Nutzung Rechte Dritter verletzt oder möglicherweise verletzen könnte, gelten diese Teile automatisch als vom Anwendungsbereich dieser Lizenz ausgenommen. Der LIZENZNEHMER hat jede weitere Nutzung des betroffenen Materials zu unterlassen und jede Nutzung unverzüglich einzustellen. Der LIZENZNEHMER verpflichtet sich ferner, den LIZENZGEBER unverzüglich zu benachrichtigen, sobald er Kenntnis davon erlangt oder hinreichende Gründe für den Verdacht hat, dass das LIZENZIERTES MATERIAL personenbezogene Daten enthält oder Rechte Dritter verletzt.

1.3 Der LIZENZNEHMER hat den LIZENZGEBER unverzüglich zu informieren, sobald er entdeckt oder Anlass zu der Annahme hat, dass das LIZENZIERTES MATERIAL personenbezogene Daten enthält oder sonstige Rechte Dritter verletzt. Nach Erhalt einer solchen Mitteilung kann der LIZENZGEBER verbindliche Anweisungen zur Behandlung, Löschung oder Ersetzung des betroffenen Materials erteilen.

2. NICHT KOMMERZIELLE WISSENSCHAFTLICHE FORSCHUNG

2.1 Die *Kepler Anonymized Research Material Available Source License* („KARMAS“) erlaubt die Nutzung des LIZENZIERTEN MATERIALS ausschließlich für nicht kommerzielle wissenschaftliche Forschung. KARMAS ist keine Open-Source-Lizenz; kommerzielle Nutzung ist ausdrücklich untersagt. Es handelt sich um eine „Available-Source“-Lizenz, d. h. das Material wird ausschließlich unter den hierin festgelegten Bedingungen und nur für wissenschaftliche Forschungszwecke bereitgestellt.

2.2 Die nicht kommerzielle Beschränkung ist eine wesentliche Bedingung dieser Lizenz und darf ohne vorherige schriftliche Zustimmung des Rechteinhabers nicht entfernt, geändert oder außer Kraft gesetzt werden. Anfragen zu zusätzlichen Nutzungsrechten sind an den LIZENZGEBER zu richten.

2.3 Unter den Bedingungen dieser Lizenz gewährt der LIZENZGEBER dem LIZENZNEHMER eine nicht ausschließliche, nicht übertragbare, nicht unterlizenzierbare, gebührenfreie Lizenz zur Nutzung des LIZENZIERTEN MATERIALS ausschließlich für wissenschaftliche Forschungszwecke.

3. VERBOTENE NUTZUNGEN

Jegliche kommerzielle Nutzung ist strikt untersagt, einschließlich, aber nicht beschränkt auf:

- (a) kommerzielle Forschung, Produktentwicklung, Serviceangebote oder die Integration in kommerzielle Tools, Plattformen oder Datensätze;
- (b) jede Nutzung, die direkt oder indirekt auf die Erzielung von Einnahmen abzielt;
- (c) Unterlizenzierung, Verbreitung oder Bereitstellung des LIZENZIERTEN MATERIALS für kommerzielle Zwecke.

4. ZUSÄTZLICHE BEDINGUNGEN

4.1 Der LIZENZNEHMER muss eine angemessene Quellenangabe zum LIZENZGEBER machen.

4.2 Vom LIZENZNEHMER vorgenommene Änderungen müssen eindeutig als solche gekennzeichnet werden.

4.3 Diese Lizenz gewährt keinerlei Rechte an Marken, Patenten oder Urheberpersönlichkeitsrechten.

4.4 Jede Nutzung des LIZENZIERTEN MATERIALS außerhalb des Geltungsbereichs dieser Lizenz erfordert die vorherige schriftliche Zustimmung des LIZENZGEBERS.

5. KEINE GEWÄHRLEISTUNG

5.1 Da das LIZENZIERTER MATERIAL unentgeltlich bereitgestellt wird, erfolgt die Bereitstellung ohne jegliche Gewährleistung, soweit dies nach geltendem Recht zulässig ist. Sofern nicht ausdrücklich schriftlich anders vereinbart, stellt der LIZENZGEBER das LIZENZIERTER MATERIAL „wie es ist“ und „wie verfügbar“ bereit. Der LIZENZGEBER gewährleistet demnach auch keine Eignung für einen bestimmten Zweck. Ebenso übernimmt der LIZENZGEBER keine Gewährleistung für Rechtsmängel. Der LIZENZNEHMER trägt alle Risiken im Zusammenhang mit Qualität und Leistung des LIZENZIERTEN MATERIALS. Sollte sich das LIZENZIERTER MATERIAL als fehlerhaft erweisen, trägt der LIZENZNEHMER sämtliche Kosten für Reparatur, Korrektur oder sonstige Abhilfemaßnahmen.

5.2 Soweit gesetzlich zulässig, haftet der LIZENZGEBER nicht für Schäden, die aus der Nutzung oder der Unfähigkeit zur Nutzung des LIZENZIERTEN MATERIALS entstehen. Dies umfasst u. a. allgemeine, besondere, beiläufige oder Folgeschäden (einschließlich Datenverlust, Datenungenauigkeiten, Verluste des LIZENZNEHMERS oder Dritter oder das Versagen des LIZENZIERTEN MATERIALS im Zusammenspiel mit anderer Software), selbst wenn der LIZENZGEBER auf die Möglichkeit solcher Schäden hingewiesen wurde. Im Falle einer Verletzung von Rechten Dritter kann der LIZENZNEHMER sich nicht am LIZENZGEBER schadlos halten.

6. KEINE LIZENZIERUNG AN VERBRAUCHER IM SINNE DES ÖSTERR. KONSUMENTENSCHUTZGESETZES (KSchG)

Die Lizenz wird ausschließlich an nicht-kommerzielle wissenschaftliche Forschungseinrichtungen und Forschungspersonen vergeben. Eine Lizenzierung an Verbraucher im Sinne des Konsumentenschutzgesetz (KSchG) ist ausgeschlossen.

7. ZUSTIMMUNG

Durch die Nutzung des LIZENZIERTEN MATERIALS erkennt der LIZENZNEHMER alle Bedingungen der *Kepler Anonymized Research Material Available Source*-Lizenz („KARMAS“) an und erklärt sich mit ihnen einverstanden.